
Ingen havneudvidelse her, tak! 
 

Det vil være SÅ synd, at gå videre med en udvidelse af Aarhus Havn, som den er skitseret i de nuværende 

planer. Aarhus reklamerer med at være byen, hvor by møder skov og (tilgængeligt) hav, hvor man på en 

kort tur på gåben eller cykel kan komme ud til vandet. Vandet skaber rammen om byen på smukkeste vis, 

og det vil være så synd at ødelægge det med en ordentlig øje-bæ i form af et markant udvidet 

havneområde mod syd. 

Lad nu Aarhus være Aarhus. Aarhus skal ikke være Hamborg eller New York – er det virkeligt nødvendigt 

med mere plads til at kunne håndtere store fragtskibe? Dele af havnen har i forvejen plads til de (rigtig) 

store containerskibe og det synes at kunne dække byens behov, eller hvad? Samtidig er der også igen 

blevet skruet op for godstransport med tog – kunne man evt. benytte sig af denne type fragt til byen i 

stedet for med skib. Krydstogts-kajen kan evt. også omformes/inddrives til formålet – der er jo ikke 

krydstogtsgæster hele tiden. 

Det er mig en gåde, at der (stadig) eksisterer en ukritisk tiltro til et tilsyneladende dominerende vækst-

paradigme. Større er ikke nødvendigvis bedre – smartere, klogere og kreativ kan bedre bruges til at skabe 

nye løsninger, hvor vækst ikke er en nødvendighed. Hellere en transformation af de allerede eksisterende – 

det må kunne lade sig gøre.  
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